
SKOLE-, SOCIAL-
OG

SUNDHEDSUDVALGET

Dagsorden til Skole-, social- og sundhedsudval
gets møde tirsdag den 24. juni 1997 kl. 915 i mø
delokale I på Rådhuset.

Medlemmer:
Anni Skov 
Annie Hansen 
Bent Vestergaard Jensen 
Hans Henning Bjørnsen 
Holger Andersen

Fra administrationen:

Bemærkninger:
er inviteret til kl. 09.15 til punkt 3. 
er inviteret til kl. 10.15 til punkt 4.

NB: Der vil efter mødet blive serveret smørre
brød, da det er sidste møde inden ferien.

Tidspunkt for mødets afslutning:
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i.

vfaddelelser fra formanden

a.

Frederikssund Sygehus fremsender opgørelse 
vedrørende ventedage for færdigbehandlede pa
tienter - somatik, pr. maj 1997.
Endvidere fremsender Centralsygehuset Hillerød 
opgørelse vedrørende ventedage for færdigbe
handlede patienter - somatik og psykiatri pr. maj 
1997.

b.

Udvalgets besøg i følgende institutioner i august 
måned 1997:

Skuldelev skole torsdag den 28. august kl. 19.30.

På sidste møde blev besøget den 9. juni på Fer
slev skole aflyst.
Ny dato torsdag den 21. august kl. 19.30.
Da besøget i Skolevejens børnehave ligeledes blev 
aflyst den 12. juni - på børnehavens foranledning 
- forslåes onsdag den 3. september kl 19.30.
Kopi vedlagt.
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2.

Qjjtagejse til dagpleie/daginstitutioner

Forvaltningen fremlægger optageliste pr. maj 
1997 igen til orientering, idet indskrivning fore
går p.t., hvilket gør, at der ikke kan laves en reel 
oversigt pr. 1. juni 1997.

Kopi vedlagt
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3.

Wmeringerne for de næste 3-4 år for skolevæ
senet

J. nr. SSSF 00.01002 

Afgøres af byrådet

Skolelederne har gennemgået prognoserne for 
skolevæsenet meget grundigt, idet man fra kom
munens side har været meget bekymret over ud
sigten til forhøjede udgifter til skolevæsenet på 
baggrund af et forventet højere elevtal.
For skoleåret 1997/98 vil der kun være tale om en 
forhøjelse på 0,272 stilling, ifølge den foreløbige 
normering, som blev godkendt i byrådet den 19. 
marts 1997 og der vil for de følgende 2-3 skoleår 
kun blive tale om en forhøjelse på max. 2,750 
stillinger, ifølge prognosematerialet.
Der har været arbejdet med flere forskellige til
delingsmodeller, men den nuværende tildelings
model er den mest ærlige og overskuelige model. 
Det vedlagte materiale omfatter normeringsud
viklingen, oversigt og beskæringseffekten. 
Hovedsamarbejdsudvalget anbefaler på sit 
møde den 12. juni 1997 at man fastholder uæn
dret model.
Det indstilles.
at der ikke laves en ny tildelingsmodel, men at 

den gamle bevares.
at der “skrues ned på knapperne”, hvis skolevæ

senet skal beskæres. (2,6 arbejdstime mindre 
pr. elev betyder en besparelse på 1 lærerstil
ling).

at der max. spares lA lærerstilling for at tilføje 
skolevæsenet en aktivitetspulje til udvikling af 
indsatsområder (svarer til kr. 140.000,- - 
150.000,-).

Ole Peltola kommer kl. 09.15.

Kopi vedlagt, herunder de vigtigste bilagssider. 
Øvrige bilag beror i sagen.
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4.

Årsberetning 1996 for Sundhedafdelingen 

J. nr. SSSF 16.07

Afgøres af Skole-, social- og sundhedsudvalget.

Genoptagelse af sagen om årsberetning 1996 for 
Sundhedsafdelingen, idet er inviteret
til kl. tø . 15.
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5.

Rndvet1998

J. nr. SSSF 00.01002

Afgøres af byrådet

Forvaltningen fremsender forslag til budget for 
1998 på dele af konto 3 Undervisning og kultur 
og social- og sundhedsvæsen konto 5.
Forslagene har været udsendt til udtalelse i 
daginstitutioner, skoler, Sundhedsafdelingen m.v. 
På folke- og ungdomsskoleområdet er normtalle
ne blevet reguleret efter Kommunernes Landsfor
enings pris- og lønskøn og er indregnet i budget
forslaget.
Der er en merudgift på folkeskoleområdet på kr. 
29.500,-, hvilket skyldes en stigning i elevtallet 
fra 709 i 1997 til 733.
På ungdomsskoleområdet er der en mindreudgift 
på kr. 13.800,-, hvilket skyldes et fald i elevtallet 
fra 315 i 1996 til 302. Endvidere blev beregnin
gen af normtallene på ungdomsskolen ændret fra 
holdelever til cpr. elever.
Følgende takster er indregnet i budgettet:

1997 1998
Børnehaver 1.355 1.400
Fritidshjem 850 900
Klub 140 150
Dagpleje u/32t/u 1.260 1.265
do. o/32 t/u 1.610 1.615.

Såfremt der foretages ændringer i beregnings
grundlaget vil forældrebetalingen blive påvirket 
af dette.
På daginstitutionsområdet er normtallene blevet 
reguleret, jvf. Kommunernes Landsforenings 
pris- og lønskøn.
Opholdsbetaling Nordhøj - sats som ventedages- 
betaling for ophold på sygehus. I 1997 er beløbet 
kr. 1.262,- pr. dag. 1998-tallet er ikke udmeldt. 
Madprisen for madudbringning foreslåes regule
ret til kr. 32,- mod kr. 29,- i 1997.
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n fortsat

Havehjælp kr. 500,- pr. år i 1997. Med pris- og 
lønstigning i 1998 kr. 515,- pr. år.
For så vidt angår forplejningen på Nordhøj med
regnes dette i servicepakken.
Samtidig er der indkommet ønsker til budget 
1998 fra følgende, som ikke er medtaget i bud
getforslaget:
Driftsønsker:
Marbækskolen: Børnehaveklassemedhjælper. 
Skolerne: Fællespulje til forskellige formål, her
under ansøgning om beløb til betaling for delta
gelse i kurser på DLH.
Dagplejen: Uddannelse og 37-timers pædagog. 
Daginstitutionerne: Uddannelse og vedligeholdel
se af legepladser.
Ældre- og handicaprådet: Forskellige formål. 
Sagen vedrørende opførelse af dag- og trænings
centret blev behandlet på Skole-, social- og sund
hedsudvalgets møde den 27. maj 1997. 
Skovbørnehaven har fremsendt 2 forslag til bud
get for 1998. Et forslag beregnet med 10 fuldtids
børn og 11 halvtidsbørn, udgift på kr. 955.300,- 
brutto, kommunalt tilskud kr. 668.710,-.
Et forslag beregnet med 21 fuldtidsbørn, udgift 
på kr. 1.122.068,-, kommunalt tilskud på kr. 
785.447,-. '
Der er afsat kr. 615.200,- på budgetforslaget, som 
i sin tid blev beregnet på 10 fuldtidsbørn og 11 
halvtidsbørn.
H ovedsam arbejdsudvalget har på sit møde 
den 12. juni 1997 behandlet forslag til budget 
1998.
B-siden i HSU kan under ingen omstændigheder 
anbefale kompenserende besparelser i budgettet 
finansieret af ændrede normeringer/fyringer. 
A-siden i HSU tager forslagene til efterretning. 
Hele HSU kan udtale, at man fortsat bør priori
tere sikkerhed højt og tid til arbejdspladsvurde
ringer bør gælde samtlige arbejdspladser i kom
munen.

fortsættes...
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5 fortsat

pPit indstilles.
at budgetforslagene for dele af konto 3 og konto 5 

anbefales.
at taksterne for daginstitutioner og klubber anbe

fales.
at ventedagesbetalingstaksten anvendes til op

holdsbetaling på Nordhøj.
at madprisen for madudbringning forhøjes til kr. 

32,-.
at havehjælpen forhøjes til kr. 515,- pr. år.
at driftsønskerne anbefales.
at Skovbørnehavens tilskud forbliver uændret.

Kopi vedlagt.
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6.

na oe træningscenter - bevilling 

J.nr. TF 82.06.04 

Afgøres af byrådet

Den 3. juni 1997 afholdtes licitation vedr. opførel
se af dag- og træningscenter, samt diverse om
bygninger på Nordhøj 4, Skibby.
Forvaltningen har på baggrund af licitationsre
sultatet og en forventet besparelse ved forhand
ling kalkuleret de samlede anlægsudgifter såle
des:
Grundudgifter, 20.000,- kr.
Håndværkerudgifter, 13.921.817,- kr.
Inventar, 1.220.000,- kr.
Omkostninger, 2.335.000,- kr.
Ialt 17.496.817,- kr.
Arbejdet er planlagt udført i perioden 1. august 
1997 til 1. juli 1998.
Det skal bemærkes, at en renovering af køkke
nets ventilationsanlæg ikke er indregnet i den 
samlede anlægsudgift.
Der ansøges om bevilling på 17.500.000,- kr. 
minus 1.600.000,- kr., som byrådet d. 19/6-96 
bevilgede til projekteringsudgifter, m.m., ialt 
15.900.000,- kr. til gennemførelse af projektet.
Der ansøges endvidere om frigivelse af rådig
hedsbeløbet.
Kalkulation og notat om køkkenventilation ved
lagt.
Det indstilles.
at der gives bevilling på 15.900.000,- kr. og at 

rådighedsbeløbet frigives.

Bilag er udsendt til byrådet.
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7.

Principiel beslutning om bevilling af tilskud til 
indkøb af PC'er i forbindelse med uddannelse 
hpvilget i henhold til bistandslovens §43 om 
hjælp til uddannelse.

J. nr. SSSF 16.01.20

Afgøres af Skole-, social- og sundhedsudvalget

Der indgår efterhånden en del ansøgninger fra 
personer, som er bevilget uddannelse iht. §43, om 
tilskud til indkøb af PC'er.
I dag kræves der på de fleste uddannelsesinsti
tutioner, at eksamensopgaver/rapporter afleveres 
indskrevet på pc'er. Der stilles krav selvfølgelig 
til indhold, men også til opstilling og form. Der
for anbefaler skolerne, at eleverne selv har udsty
ret hjemme.
På uddannelsesinstitutionerne har de studerende 
adgang til edb-udstyr også udenfor undervis
ningstiden, dog er antallet af maskiner begrænset 
i forhold til studerende og der er ikke mulighed 
for hjemlån af udstyr.
I bistandslovens §43, stk. 2 er anført:
“Ud over den faste revalideringsydelse kan der 
ydes hjælp til de særlige udgifter, der følger af 
uddannelsen eller handicappet.”
Dette vil sige, at kommunen dækker de nødven
dige bøger og materialer i rimeligt og nødvendigt 
omfang efter attestation fra uddannelsesstedet. 
Den hidtidige praksis har været at der er givet 
bevilling til ansøgninger om udstyr således:
1) Udstyr udlånt af kommunens Edb-afdeling. 
Denne løsning praktiseres ikke mere, fordi der 
ikke kan findes udstyr til udlån, desuden bliver 
udstyret hurtigt forældet.
2) Bevilling med dækning af udgifterne til leje af 
udstyr.

Blad nr.
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Tjortsat

Udstyr kan lejes i forretninger for minimum et 
år. Vurderes som en dyr løsning, derfor er denne 
løsning kun benyttet et par gange.
3) Bevilling givet med dækning af halvdelen af 
udgiften, hvor ansøgeren selv afholder restbelø
bet, evt. som lån med mdl. afdrag. Ansøgeren be
holder udstyret efter endt uddannelse.
4) Bevilling givet til den fulde pris. Ansøgeren 
beholder udstyret efter endt uddannelse. 
Kommunens edb-afdeling er behjælpelig med at 
vurdere tilbud og evt. indkøb af udstyr.
I følge oplysninger fra kommunens Edb-afdeling 
er prisen på en pc'er i dag kr. 9.500,- excl. moms 
Det indstilles,
at forvaltningen ønsker udvalgets tilkendegivelse 

af i hvilket omfang personer, som er bevilget 
uddannelse iht.§43, kan bevilges tilskud til 
indkøb af pc'er.
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8.
Børnepolitik

J. nr. SSSF 16.06

Afgøres af Skole-, social- og sundhedsudvalget

Forvaltningen har aftalt med daginstitutionsle
derne at der afholdes møde i slutningen af august 
1997, hvori der drøftes, hvorvidt man kommer 
videre med en børnepolitik.
For tiden færdiggør samtlige institutioner deres 
virksomhedsplaner. Det anbefales, at disse pla
ner forelægges udvalget i september-mødet.
Der foreligger allerede visioner og målsætninger 
på skoleområdet. Ligeledes findes en målsætning 
for børneteamets arbejde.
Det indstilles.
at udvalget tager stilling til, hvordan det politi

ske niveau skal involveres i processen med 
børnepolitikken for institutionsområdet, 

at udvalget tager stilling til, om det nuværende 
udvalg skal sætte processen igang eller om det
te skal vente til efter kommunevalget.
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9.

Arheidsnedlaiggelse i daginstitutionerne den 17. 
junj 1997,

J. nr. SSSF 16.06.05 

Afgøres af byrådet

På baggrund af institutionspersonalet arbejds
nedlæggelse den 17. juni 1997, ansøges om at der 
foretages en reducering i forældrebetalingerne for 
denne dag.
Regulering kan foretages i forbindelse med augu
stopkrævningerne .
Udgiften vil udgøre kr. 28,- pr. dag for fritids
hjemsplads og kr. 45,- pr. dag for børnehave
plads. Hertil kan forekomme regulering for sø
skenderabat og/eller friplads.
Samtidig ansøges om beslutningskompetance til 
Skole-, social- og sundhedsudvalget vedrørende 
regulering i forældrebetalingerne i forbindelse 
med arbejdsnedlæggelser fremover.
Det indstilles.
at forældrebetalingerne reduceres, som beskre

vet.
at Skole-, social- og sundhedsudvalget tildeles 

kompetance til at beslutte, hvorvidt der skal 
foretages regulering i forældrebetalingerne i 
forbindelse med arbejdsnedlæggelser.
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10.

Efterretnin gssager

a.
Ældre- og handicaprådet fremsender referat fra 
møderne den 12. maj og 2. juni 1997.

b.
Omkring pasning af børn i børnehaveklassen på 
Marbækskolen meddeles følgende til efterretning: 
Udvalget har tidligere taget stilling til at der 
kunne indskrives op til 142 børn i Skibbyssen på 
grund af den store årgang af børn fra 1991.
Da forvaltningen i januar startede planlægningen 
af sommerindskrivningen så det først ud til, at 
man manglede 54 fritidshjemspladser. Dette blev 
senere reduceret til oprettelsen af den særlige 
gruppe på 22 børn, der skulle opholde sig i børne
haveklasselokalet og køre med bus.
På et tidspunkt blev der skrevet til relevante 
forældre og anmodet om en slags forhåndstilsagn 
på, om de ønskede plads eller ej.
Derfor blev det besluttet, at Skibbyssen pr. 1. 
august 1997 skulle normeres med 120 + 22 børn, 
ialt 142 børn.
De seneste tal viser nu en indskrivning til Skib
byssen på ialt 128 børn. Det er vurderet, at det 
ikke er rimeligt at opretholde en særlig gruppe 
børn i børnehaveklassen af denne størrelse. Det 
er derfor besluttet ikke at benytte tilbuddet om 
børnehaveklassen, fordi dette personalemæssigt 
for institutionen er for tidskrævende.
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21.

Anmodning om retningslinier for sagsbehandling 
m.v. i forbindelse med dødsfald på Nordhøi

Genoptagelse af skrivelse af 12. april 1997 fra 
Steen Bertelsen, Det konservative folkeparti, 
hvori der anmodes om at der dels fastlægges ret
ningslinier omkring sagsbehandling og personli- 
ge/professionelle procedure i forbindelse med 
dødsfald på Nordhøj og dels at der i forbindelse 
med ombygning af Nordhøj etableres et rart rum 
med køling til midlertidig ophold for den afdøde. 
Skrivelsen er en fortsættelse af tidligere korre
spondance vedrørende dødsfald på Nordhøj, som 
udvalget behandlede i sit møde den 25. marts 
1997, hvori det blev besluttet at fremsende 
Sundhedsafdelingens redegørelse til Steen Ber
telsen.
Det indstilles.
at udvalget drøfter sagen med med

henblik på en vurdering af, hvorvidt der bør 
udarbejdes retningslinier for personalet i for
bindelse med dødsfald og om der er brug for 
yderligere uddannelse.

at der ikke iværksættes særlige foranstaltninger 
omkring borgere, som dør på Nordhøj i forhold 
til dødsfald i eget hjem.

Sagen blev udsat på sidste møde.

Dag og år Formandens
initialer

24. juni 1997

Blad nr.

162

------------ . -{ /  - -  < / --------------------


